
Zápis ze zasedání školské rady
při Základní škole a mateřské škole, Svoboda nad Úpou, okres Trutnov

konaného dne 22. listopadu 2023

Přítomni:
Radní za ZŠ
- Mgr. Irena Nešněrová, Mgr. Nikola Zimová, Mgr. Jan Šváb,
Radní za zákonné zástupce žáků
- Ing. Marek Šustr, Ing. Marek Řehák, paní Martina Vaňková
Radní za zřizovatele
- Ing. Jiří Špetla, paní Michaela Špetlová, pan Jiří Mičánek

Hosté: Za ZŠ
- Ing. Michal Krtička – ředitel školy, Mgr. Lucie Antošová - učitelka
Za zřizovatele
- Mgr. Petr Týfa – starosta, Ing. Ivana Balcarová - tajemnice
Za zákonné zástupce
- manželé Tlachačovi, manželé Vachkovi, paní Kapuciánová

Program jednání:

1. Představení programu zasedání předsedou školské rady
2. Schválení programu zasedání

Výsledek hlasování: Pro: 9  /  Proti: 0  /  Zdrželo se: 0
3. Projednána nutnost odvolání školské radní paní Michaely Špetlové, která dle zákona

č.561/2004 sb., §167 (3) nemůže být jako pedagogický pracovník zvolen do školské rady
za zřizovatele.

4. Ředitel školy vytknul části školské rady skutečnost, že dopředu řádně neinformovala
všechny své členy o přítomnosti z řad rodičů s dotazy, přičemž ještě zmínil, že zasedání
školské rady není veřejné. Předseda školské rady se omluvil za to, že ne všichni radní
byli informováni, namítl ale, že je jeho právo pozvat na zasedání hosty. Ředitel školy
dále uvedl, že je připraven rodičům na jejich dotazy odpovědět.

5. Dotazy paní Kapuciánové směřovaly na výuku ve 2. třídě, přečetla reakci paní učitelky
Pleskačové na zeď v Bakalářích ze dne 22.11. 16h, která ji připadala nevhodná. Ředitel
školy přislíbil tuto korespondenci a její záměr konzultovat s paní učitelkou, dále poté
navrhl k setkání přizvat i rodiče.



6. Dotazy pana Tlachače byly podobného rázu, také směřovaly k výuce ve 2. třídě. Na
dotazy odpověděl opět ředitel školy. Paní Tlachačová se ptala na důvod neuskutečnění
výukového zájezdu 8. třídy do Anglie. Ředitel školy odpověděl, že zájezd není zrušen, ale
pouze bylo zamítnuto ubytování žáků v rodinách a bylo nahrazeno ubytováním celé
skupiny v ubytování hostelového typu.

7. Pan Vachek se ptal jestli jsou známé okolnosti (důvody) výpovědi paní učitelky Antošové
a případnou možnost dohody obou stran o pokračování pracovně-právního vztahu.

8. Paní Antošová své důvody pro výpověď vysvětlila. Nemožnost vyhovění v případě
některých požadavků byla vysvětlena ředitelem školy. Proběhla dlouhotrvající diskuse,
během které poukázal Ing. Špetla na možné nespokojenosti dalších učitelů
s fungováním školy, které však vzhledem k jejich nepřítomnosti nemohly být ověřeny a
prodiskutovány.

9. Z výše uvedených důvodů navrhla školská radní paní Vaňková udělat supervizi externím
nezávislým subjektem. Tento návrh by pozitivně přijat i ředitelem školy. Následně
proběhlo o tomto návrhu hlasování.
Výsledek hlasování: Pro: 9  /  Proti: 0  /  Zdrželo se: 0

10. Školský radní Ing. Špetla navrhl hlasování o provedení kontroly vykonané
prostřednictvím České školní inspekce. O tomto návrhu bylo hlasováno a nebyl přijat.
Výsledek hlasování: Pro: 2  /  Proti: 7  /  Zdrželo se: 0

Pro:  pí. Špetlová, p. Špetla
Proti: pí. Nešněrová, pí. Zimová, pí. Vaňková, p. Šváb, p. Šustr, p. Řehák, p. Mičánek

11. Hlasování o schválení Výroční zprávy příspěvkové organizace Základní škola a mateřská
škola, Svoboda nad Úpou, okres Trutnov za školní rok 2022/2023
Výsledek hlasování: Pro: 9  /  Proti: 0  /  Zdrželo se: 0

12. Zástupce zřizovatele Ing. Balcarová informovala školskou radu o provedení několika
externích i interních kontrol (auditů), kde všechny proběhly bez zjištěných závad.

13. Zcela na začátku poslední části, kterou byla diskuse si vzal slovo ředitel školy a opět
zopakoval požadavek na fungování školské rady jako celku, a nutnosti informovat o
všech plánovaných krocích všechny radní, nikoliv jen část. Školská rada tuto kritiku
přijímá a bude jí důsledně dodržovat.

14. Dále během této diskuse školská rada požádala zástupce zřizovatele, aby na webových
stránkách města uveřejnila volební řád školské rady.

15. Školská rada dále deklarovala nutnost se scházet nejméně 2. ročně a maximálně
využívat svých kompetencí na základě §168 dle zákona č.561/2004 sb.



16. Závěrem zasedání vedení školy ve svém oznámení uvedlo, že považuje chování radního
Ing. Špetly za šikanózní a proto radní Mgr. Šváb požádal přidání bodu do zasedání a tím
je návrh Radě města na odvolání Ing. Špetly z pozice školského radního. O tomto návrhu
nebylo hlasováno, a to z důvodu následného oznámení Ing. Špetly o své rezignaci na
pozici školského radního.

17. Ve 21.45 ukončil zasedání předseda školské rady.

Ve Svobodě nad Úpou dne 23. listopadu 2023

__________________________________________
   Jiří Mičánek – předseda školské rady


